
Det svenska varmblodets avelsarbete

Studiens syfte
Denna litteraturstudies syfte är att 
undersöka bakgrunden till dagens 
avelsarbete för att se hur det kan 
utvecklas framöver. Det svenska 
varmblodet är Sveriges vanligaste 
hästras och vill vara internationellt 
konkurrenskraftig, vilket är varför 
det är viktigt att aveln går i rätt 
riktning!

En ingående översikt för framtidens arbete

SLUTSATS
Avelsarbetet är högst beroende
av fungerande selektion och 
avelsvärdering av hingstar. 
Svenska varmblod är numera
grenindelade som hopp- eller 
dressyrhäst och avelsarbetet 
framöver behöver anpassas 
efter denna förändring. 

En internationell svensk häst
I uppsatsens avsnitt om 
hingstselektion framkom det att 
internationella hingstar fått ett 
färgat avelsvärde i Sverige, och 
det är därför viktigt att utveckla 
internationella avelsvärden 
framöver. Flera 
selektionsstrategier jämfördes för 
att finna den mest gynnsamma, 
vilket visade sig vara selektion 
baserat på exteriör och rörelse 
utan ryttare. Slutligen var det 
möjligt att räkna ut mer exakta 
avelsvärden genom att även se 
till hingstens avkommors 
tävlingsresultat. 

Hopphäst eller dressyrhäst?
Det har skett en ökande
grenindelning av hästar under de
senaste 40 åren vilket lett till att 
svenska varmblod numera bildar 
två delpopulationer: en hopphäst 
och en dressyrhäst. Vidare gick 
det att se att den allel som 
orsakar den dödliga sjukdomen 
WFFS var mest förekommande 
hos delpopulationen för 
dressyrhästar.  

Är grenindelningen hållbar?
Trots att grenindelningen ökat
med åren fanns det tydliga
tecken på att en häst som 
tävlades i flera discipliner var en 
mer hållbar häst. Det var möjligt 
att förbättra hållbarheten för 
hästar framöver genom att 
selektera hästar av god exteriör 
till avel, eftersom dessa hästar 
även sågs ha längre livslängd. 
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